




TIDY TAILS
Dog Grooming

**LOCATED IN
STE. ANNE, MB**

One-on-One Grooming
Quiet Environment
14 Years Experience
All Breeds Welcome

Salon Hours
Monday-Saturday
8am to 4pm
By Appointment only

Call or Text: 204-930-3953

Your Local Realtor

Jeremy Wiens

Jeremy Wiens Personal Real Estate Corporation



204.381.1167

jeremy.wiens@coldwellbanker.ca



Scan or click here/Balayez ou cliquez ici.
<https://linktr.ee/townofsteanne> for more
information. / Pour plus d'information.



February Bulletin de février 2025
14 Centrale Avenue, Ste. Anne, Manitoba R5H 1B8
Phone/téléphone: 204.422.5293
Email/courriel: town@steanne.ca




Jeanna Taylor, BMus

kindermusik@jeannataylor.com
jeanna@jeannataylor.com

204-914-0503
jeannataylor.com



Idunnu Tokurah
(204) 296-6474
idunnutokurah@gmail.com



**PROFESSIONAL CORNHOLE
BOARDS & ACCESSORIES**

CABINET-GRADE WOOD
BUILT-IN HANDLE
LEGS FOLD FOR EASY STORAGE
MEETS ALL PRO SPECIFICATIONS
CUSTOM DESIGNS AVAILABLE
OWNED & OPERATED LOCALLY. SERVING NATIONALLY.

ROYALCORNHOLE.CA



DARLENE DAWN TELESKY
Principal/Designer/CAD Technician

204.292.6132
dawnasseedesigns@gmail.com
@dawnassea_designs

Specializing In:
Custom Designs
CAD Plans
3D Modeling

Architectural Construction Plans for: Custom Homes - Additions - Decks - Renovations - Interior Design - Garages and more.

Upcoming Council Meetings

February 12th & 26th, 2025 at 4:30pm. Meetings are open to the Public, to observe only. If you have a request for council to discuss, please email town@steanne.ca. If needed, we may set up your delegation appointment. Agendas and minutes for all Council meetings are available online at www.steannemb.ca

Prochaines réunions du conseil

Le 12 et 26 février 2025 à 16 h 30. Les réunions sont ouvertes au public, uniquement pour observer. Si vous souhaitez que le conseil discute d'une demande, veuillez envoyer un courriel à town@steanne.ca. Si nécessaire, nous pouvons fixer un rendez-vous pour votre délégation. Les ordres du jour et les procès-verbaux de toutes les réunions du conseil sont disponibles en ligne au www.steannemb.ca.

Message from the Town of Ste Anne...

As of January 2025, the Town will no longer be mailing payment receipts. If you require a receipt, please contact the Town office to setup payment receipts by email.

Message de la ville de Ste Anne...

Veuillez noter qu'à partir de janvier 2025, les reçus de paiement ne seront plus envoyés par la poste. Si vous avez besoin d'un reçu, veuillez contacter le bureau.

Advertising space for rent. For more information, please contact town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer. Pour plus d'informations, veuillez contacter town@steanne.ca

Advertising space for rent. For more information, please contact town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer. Pour plus d'informations, veuillez contacter town@steanne.ca

Advertising space for rent. For more information, please contact town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer. Pour plus d'informations, veuillez contacter town@steanne.ca



If you are interested in receiving the newsletter by email please do the following step. Please visit <https://steannemb.ca/tsa-connect> to sign up for these important updates. If you are interested in a paper copy of the newsletter, please visit the Town Office 14 Centrale Ave Ste Anne MB R5H 1B8

Si vous êtes intéressé à recevoir le bulletin par courriel, veuillez suivre l'étape suivante. Veuillez visiter <https://steannemb.ca/tsa-connect> pour vous inscrire à ces mises à jour importantes. Si vous êtes intéressé par une copie papier du bulletin, veuillez visiter le bureau de la ville 14, avenue Centrale Ste Anne MB R5H 1B8

Public Skate:

Public Skating for the 2024/2025 season is open every Sunday from **9:30AM-10:30AM**. (Schedule may differ. Please see ice rental calendar on our website)

Public Skating Rules

- No dangerous skating (i.e., tag, crack the whip, fast skating, weaving through traffic, backwards skating, spins or figure skating).
- We strongly recommend the use of a CSA-approved hockey helmet and cage for all ages, 16 years and under are mandatory.
- The Arena is not a drop off for children as the free skating time is unsupervised, children under the age of 12 need to be accompanied by an adult.



Ste. Anne Outdoor Rink:

The outdoor rink is now open! Please note that this is weather dependent, and may close if warmer weather or snow events occur.

Lighting will be on until approximately 10pm. Please adhere to the rules and regulations as posted on location for this outdoor facility.

Do you have a business or are you self-employed within the town of Ste Anne?

Please let us know. We are putting together a Business Directory for the town of Ste Anne and we'd love to add your business to it. We are looking for all kinds of businesses like electricians, plumbers, lawn care, realtors, IT services, etc. Please send us an email with your details at town@steanne.ca.



Le patinage public :

Le patinage public pour la saison 2024/2025 est ouvert tous les dimanches de **9h30 à 10h30**. (Les horaires peuvent varier. Veuillez consulter le calendrier de location de glace sur notre site web).

Règles du patinage public

- Pas de patinage dangereux (par exemple, tag, craquer le fouet, patinage rapide, se fauiler dans la circulation, patinage à reculons, pirouettes ou patinage artistique).
- Nous recommandons fortement l'utilisation d'un casque de hockey et d'une cage approuvée par l'ACNOR pour tous les âges, les 16 ans et moins sont obligatoires.
- L'aréna n'est pas un lieu d'accueil pour les enfants car le patinage libre se fait sans surveillance. Les enfants de moins de 12 ans doivent être accompagnés d'un adulte.

Installation extérieure de Ste-Anne: est maintenant ouverte ! Veuillez noter que cela dépend des conditions météorologiques et pourrez fermer en cas de temps plus chaud ou de neige. L'éclairage sera allumé jusqu'à environ 22 heures. Veuillez respecter les règlements affichés sur place.

Avez-vous une entreprise ou êtes-vous un travailleur indépendant dans la ville de Ste. Anne?

N'hésitez pas à nous le faire savoir. Nous sommes en train de créer un répertoire d'entreprises pour la ville de Sainte-Anne et nous aimerions y ajouter votre entreprise. Nous sommes à la recherche de toutes sortes d'entreprises, comme des électriciens, des plombiers, des services d'entretien des pelouses, des agents immobiliers, des services informatiques, etc. Veuillez nous envoyer un courriel avec vos détails à town@steanne.ca.

Message from Public Works ...

With winter here, all residents are reminded to have curbside areas clear for snow clearing operations. The roadway right of way is required for snow storage along the streets. Please have all summer landscaping accessories, basketball nets cleared away from the street areas. This includes the entire area up to the property lines. No overnight parking. This includes the entire area up to the property lines.

Visit us at <https://steannemb.ca/index.asp?SEC=87BB4677-4DBA-4CB1-B955-FAB271ADAFF1> for more details.

Thank you to everyone for the continued cooperation with this.



Missed Garbage Collection: If your garbage was not collected, here are some possible reasons why:

- **Not enough space around the carts**
- **Cart facing the wrong way**
- **Overfilled cart**
- **Items on top or beside the cart**
- **Cart blocked**
- **Inappropriate waste in the cart**
- **Cart is too heavy.**
- **Cart placed too far.**
- **Cart not out in time**

Carts must be placed at the street by no later than 8:00AM.

If none of these reasons explain why your cart was not emptied, please leave it out and contact us to report a missed collection at 204-422-5293 or town@steanne.ca

See Our Local Businesses Job Posting Board:

<https://steannemb.ca/index.asp?SEC=2A5185FD-6120-4A78-9093-AB7A1AD80E78>

Message de les travaux publics...

Lors d'un épisode de neige, le service des travaux publics apprécie votre coopération. Soyez patient, nous nous occuperons de votre rue dès que possible. L'emprise de la chaussée est nécessaire pour le stockage de la neige le long des rues. Les accessoires d'aménagement paysager d'été, les bornes d'entrée, les filets de basket-ball doivent être enlevés de la chaussée. Il s'agit de l'ensemble de la zone jusqu'aux limites de la propriété.

Visitez-nous au <https://steannemb.ca/index.asp?SEC=87BB4677-4DBA-4CB1-B955-FAB271ADAFF1> pour plus de détails.

Merci à tous pour votre coopération.

Collecte des ordures manquée :

Si vos déchets n'ont pas été collectés, voici quelques raisons possibles :

- **Pas assez d'espace autour des chariots.**
- **Le chariot est orienté dans le mauvais sens**
- **Chariot trop rempli**
- **Articles sur le dessus ou à côté du chariot**
- **Panier bloqué**
- **Déchets inappropriés dans le chariot**
- **Le chariot est trop lourd**
- **Le chariot est placé trop loin**
- **Le chariot n'est pas sorti à temps**

Les chariots doivent être placés dans la rue au plus tard à 8h00.

Si aucune de ces raisons n'explique pourquoi votre panier n'a pas été vidé, veuillez le laisser de côté et nous contacter pour signaler une collecte manquée au 204-422-5293 ou à town@steanne.ca

Voir le tableau d'affichage des offres d'emploi de nos entreprises locales :

<https://steannemb.ca/index.asp?SEC=2A5185FD-6120-4A78-9093-AB7A1AD80E78>

New-Utility Billing:

***Board Order 4/25:** Order Respecting the Town of Ste. Anne - Wastewater Utility - Request to Review and Vary Board Order No. 126/11 Discontinue Billing on Property Tax Bills

Effective January 1st, 2025, the Town of Ste. Anne will now be generating quarterly Utility bills for wastewater services. Utility bills will be issued out beginning in February, May, August, and November of each year, with the due date being the last business day of the following month.

Do I have to set up an account if I am already a resident of the Town? No, the Town has already set up an account for you based on the information on your property tax roll account. However, if you have moved in after January 1st 2025, please contact the office to set up your account.

Purchasing or selling a property? If you have recently purchased or sold your property, you are responsible for contacting the town office (204)422-5293 to finalize and close your account, or open a new account.

How are the payments calculated? Referencing your 2024 tax bill you will see a line item 11-2010 SEWER and a levy amount. The levy amount is being removed from the tax bill, and split into the quarterly amounts that you will see on your utility bill.

How can I pay my Utility Bill? We accept cash, cheque, debit, e-transfer, and credit cards. Online Bill Payment option will be available January 29th 2025. To pay online, find our payee's name **Ste. Anne, Town Utilities** and use your account number. If you do not know your account number please contact the Town.

After-Hours Payments? A deposit box is available outside the main entrance of the town office for any cheques received during non-business hours.

Late Payment Penalties: Unpaid utility charges are subject to penalties of 1.25% if not paid in full by the invoice due date. Any outstanding balances as of January 31st of each year will be transferred to your Tax Roll.

Go Paperless! Sign up on our website

<https://steannemb.ca/index.asp?SEC=5B0B4215-D4C4-4C52-9597-C95B50D6CF48> or contact our office (204) 422-5293 to receive your bill by email.

Pre-authorized payments: You can enroll for the PUPPS program (Pre-authorized Utility Payment Programs Service) which would allow account holders to have automatic withdrawals from their bank accounts. This service has no enrollment or addition fees to sign up! Payments will be withdrawn on the 20th of the month prior to the utility bill due date.

Nouveau- Facturation de service publics :

***Ordonnance du conseil 4/25:** Ordonnance concernant la Ville de Sainte-Anne - Service des eaux usées - Demande de révision et de modification de l'ordonnance du conseil no 126/11 - Abandon de la facturation sur les factures d'impôt foncier

À partir du 1er janvier 2025, La Ville de Ste-Anne émettra dorénavant des factures trimestrielles pour les services d'eaux. Les factures seront envoyées en février, mai, août et novembre de chaque année, la date d'échéance étant le dernier jour ouvrable du mois suivant.

Dois-je ouvrir un compte si je suis déjà résident de la ville?

Non, la ville a déjà créé un compte pour vous sur la base des informations figurant sur votre compte de rôle d'impôt foncier. Si vous avez emménagé après le 1er janvier 2025, veuillez contacter le bureau pour créer votre compte.

Vous avez acheté ou vendu une propriété ? Si vous avez acheté ou vendu votre propriété récemment, il vous faudra contacter le bureau municipal (204) 422-5293 pour finaliser et fermer votre compte, ou ouvrir un nouveau compte.

Comment les paiements sont-ils calculés? En vous référant à votre facture d'impôts foncier 2024, vous verrez une ligne 11-2010 SEWER et un montant de prélèvement. Le montant du prélèvement est supprimé de la facture d'impôts foncier et divisé en montants trimestriels que vous verrez sur votre facture de services publics.

Comment puis-je payer ma facture de services publics?

Nous acceptons les espèces, les chèques, les cartes de débit, les virements électroniques et les cartes de crédit. L'option de paiement en ligne des factures sera disponible à partir du 29 janvier 2025. Pour payer en ligne, trouvez le nom de notre bénéficiaire, **Ste-Anne, Town Utilities**, et utilisez votre numéro de compte. Si vous ne connaissez pas votre numéro de compte, veuillez contacter la ville.

Paiements en dehors des heures d'ouverture? Une boîte de dépôt est disponible à l'extérieur de l'entrée principale du bureau municipal pour tout paiement de chèques reçu en dehors des heures d'ouverture.

Pénalités de retard: Les factures de services publics impayées sont soumises à des pénalités de 1,25 % si elles ne sont pas réglées en totalité à la date d'échéance de la facture.

Sans papier! Recevez votre facture par courriel en vous inscrivant en ligne

<https://steannemb.ca/index.asp?SEC=5B0B4215-D4C4-4C52-9597-C95B50D6CF48> ou en contactant notre bureau par téléphone (204) 422-5293 ou par courriel town@steanne.ca.

Paiements pré-autorisés: Vous pouvez vous inscrire au programme PUPPS (Pre-authorized Utility Payment Programs Service) qui permet aux titulaires de comptes d'effectuer des prélèvements automatiques sur leurs comptes bancaires. Ce service ne comporte pas de frais d'inscription ni de frais supplémentaires ! Les paiements seront prélevés le 20 du mois précédant la date d'échéance de la facture de services publics.

PLEASE NOTE: THIS IS NOT A NEW CHARGE!

The Sewer Utility Rate found on your property tax bill is being removed from the tax bill and now being distributed in a quarterly utility bill as the recommended and approved method by Manitoba Public Utilities Board.

The levy on your property tax bill will be divided by 4

i.e. The Sewer levy on a residential property is \$142.80. Divided by 4, \$35.70 will now be billed every 3 months (4 times a year)

2024 Property Tax Bill

Town of Ste. Anne MUNICIPALITY # 351
ROLL NUMBER 99999.000

John Doe

REAL PROPERTY INFORMATION							
Lot/Section	Blk./Twp	Plan/Range	Frontage/ Area	Dwelling Units			
Civic Address :							
Title or Deed	Tax Status	Assessment			Class	Portion %	Portioned Assessment
		Land	Building	Total			
	Taxable	80,400	192,900	273,300			122,985 0

ASSESSMENT

ASSESSMENT	Title or Deed	Tax Status	Land	Building	Total	Class	Portion %	Portioned Assessment
		Taxable	80,400	192,900	273,300			122,985 0

MUNICIPAL TAXES

GENERAL MUNICIPAL	Assessment	Mill Rate	Taxes Owng
GENERAL MUNICIPAL AT LARGE	122,985	4.861	597.83
By-Law	End Year	Levy	
10-2017 Lagoon land	122,985	0.359	44.15
12-2011 Sewer Upgrade	122,985	0.112	0.00
11-2010 Sewer	142.80		142.80
16-2014 Fire Rescue	122,985	0.137	16.85
7-2015 Police Station	122,985	0.190	23.37
2-2020 Scavenging By-Law	290.38		290.38
1-2022 Municipal Office	122,985	0.510	62.72
11-2018 Special Services	122,985	9.607	1181.52
NET MUNICIPAL TAXES			2,359.62

ASSESSMENT

MUNICIPAL TAXES

À NOTER: CECI N'EST PAS UNE NOUVELLE FRAIS!

Le taxe des services d'égout figurant sur votre facture d'impôt foncier est supprimé de la facture d'impôt foncier et est désormais distribué dans une facture de services publics trimestrielle, comme méthode recommandée et approuvée par la Commission des services publics du Manitoba.

Le prélèvement sur votre facture d'impôt foncier sera divisé par 4

C'est-à-dire que le prélèvement d'égout sur un propriété résidentielle est de 142,80 \$.

Divisé par 4,

35,70 \$ seront désormais facturés tous les 3 mois (4 fois par an)

February 2025 at Bibliothèque Ste Anne Library:

📅 February 2025 at Bibliothèque Ste Anne: A Month Full of Exciting Activities!

🎉 Join us at the library for a series of fun and engaging events for all ages. Mark your calendars and be a part of our vibrant community!

📖 Story Time

- Dates: February 3rd, 10th, 17th & 24th
- English story time: 10:00AM-10:45AM
- French story time: 11:00AM-11:45AM

🧶 Self-led craft night

- Dates: February 5th, 12th, 19th & 26th
- Time: 6:00PM-7:00PM

🧑‍🦱 Lego night

- Date: February 6th, 13th, 20th & 27th
- Time: 6:00PM-7:00PM

Don't miss out on these wonderful opportunities to connect, learn, and have fun. See you at the library! 😊

New library hours

🕒 Library Hours:

- Tues-Thurs: 10 AM – 7 PM
- Fri: 10 AM - 4 PM
- Sat: 10 AM - 1 PM

🌐 <https://bibliothequesteannelibrary.ca>

✉ Email: library@steanne.ca

☎ Phone: 204-422-9958

📍 Location: 16 Rue De L'Église, Ste Anne, Manitoba

E-Transfers:

Payments are to be sent to payments@steanne.ca, and the security question and password **must** be set to the following:

Q: In what year was the Town established?

A: 1963

Please include your property tax roll number, address and e-mail address in the comment field in order for our office to process payment.

Any e-transfers received that do not clearly indicate the roll and address the payment is for will be rejected!

If you require assistance, please feel free to contact our office at 204-422-5293 or town@steanne.ca

Février 2025 à la Bibliothèque Ste Anne:

📅 Février 2025 à la Bibliothèque Ste Anne : Un mois plein d'activités passionnantes!

🎉 Joignez-vous à la bibliothèque pour une série d'événements amusants et engageants pour tous les âges. Marquez vos calendriers et faites partie de notre communauté dynamique !

📖 L'heure du conte

- Dates : 3, 10, 17 et 24 février
- Heure du conte en anglais : 10h00-10h45
- Heure du conte en français : 11h00-11h45

🧶 Soirée de bricolage en autonomie

- Dates : 5, 12, 19 et 26 février
- Heure : 18h00-19h00

🧑‍🦱 Soirée Lego

- Date : 6, 13, 20 et 27 février
- Heure : 18h00-19h00

Ne manquez pas ces merveilleuses occasions de vous connecter, d'apprendre et de vous amuser. Rendez-vous à la bibliothèque! 😊

Nouvelles heures d'ouverture de la bibliothèque

🕒 Heures d'ouverture de la bibliothèque :

- Mardi-Jeudi : 10H - 19H
- Vendredi : 10H – 16H
- Samedi : 10H – 13H

🌐 <https://bibliothequesteannelibrary.ca>

✉ Courriel : library@steanne.ca

☎ Téléphone : 204-422-9958

📍 Lieu: 16 Rue De L'Église, Ste Anne, Manitoba

Virements électroniques :

Les paiements doivent être envoyés à paiements@steanne.ca, et la question de sécurité et le mot de passe **doivent** être définis comme suit :

Q : En quelle année la ville a-t-elle été fondée ?

A: 1963

Veuillez indiquer votre numéro de rôle d'impôt foncier, votre adresse et votre adresse électronique dans le champ de commentaires afin que notre bureau puisse traiter le paiement. Tout virement électronique reçu qui n'indique pas clairement le rôle et l'adresse pour lesquels le paiement est effectué sera rejeté !

Si vous avez besoin d'aide, n'hésitez pas à contacter notre bureau au 204-422-5293 ou [à town@steanne.ca](mailto:town@steanne.ca)

Thank you so much!!

Accueil Kateri Centre Ste-Anne food bank would like to thank everyone who has helped make Christmas hamper distribution 2024 a success! In December Christmas hampers were distributed to 160 families, including 247 children who received age-appropriate personal gifts.

A heartfelt thank you to all the people who made monetary donations, organized food and toy drives, and gave non-perishable food. Thanks to numerous knitters and sewers, every hamper contained home-made items such as hats, blankets, mittens, slippers, sweaters, socks, scarves, fabric bags and other things. Thank you to all those who bought the children's gifts that were needed. Thanks also to all of you who purchased used books and pumpkins at the Paradise Village sales. These fundraisers allowed for the purchase of new books for the children.

Thanks to Robert Chaput who lent one of his office rooms to sort and wrap the children's gifts; to Michelle at Sweet June for the food and toy drive; to Maranda and the hockey players; to the schools, students and teachers; to the residents of Paradise Village and of Villa Youville; and to so many groups and individuals who made a difference.

Thank you also to the many volunteers who helped prepare and distribute the hampers. Thanks to the Ste-Anne's firefighters who helped with the traffic during the two distribution days and who carried all those heavy boxes. A very special thank you to the Rural Municipality of Ste-Anne and the Town of Ste-Anne for their continued support. To all, your help and contributions are very important.

The board of Accueil Kateri Centre wishes you a most wonderful 2025 year!

Merci beaucoup !!

Accueil Kateri Centre, la banque alimentaire de Ste-Anne, aimerait remercier tous ceux et celles qui ont contribué à ce que Noël 2024 soit une réussite ! En décembre des paniers de Noël ont été distribués à 160 familles, y inclus 247 enfants qui ont reçu chacun un cadeau approprié à leur âge.

Un merci sincère à toutes les personnes qui ont fait des dons monétaires, ont organisé des collectes de fonds, de nourriture non périssable et de jouets. Grâce à de nombreuses tricoteuses et couturières, chaque panier contenait des articles fait-maison tels que des tuques, des couvertures, des mitaines, des pantoufles, des chandails, des bas, des écharpes, des sacs en tissu et bien d'autres choses. Merci à tous ceux qui ont acheté les cadeaux pour les enfants. Merci également à tous ceux qui ont acheté des livres d'occasion et des citrouilles lors des ventes à Paradise Village. Ces collectes de fonds permettent l'achat de livres neufs pour les enfants.

Merci à Robert Chaput qui a prêté un de ses bureaux pour trier et emballer les cadeaux des enfants ; à Michelle chez Sweet June pour la collecte de nourriture et de jouets ; à Maranda et aux joueurs de hockey ; aux écoles, aux étudiants et aux enseignants ; aux résidents de Paradise Village et de la Villa Youville ; et à tant d'autres groupes et d'individus qui ont fait une différence pour les clients de l'Accueil Kateri.

Merci aux nombreux bénévoles qui ont aidé à préparer et à distribuer les paniers. Merci aux pompiers de Ste-Anne qui ont aidé à la circulation lors des deux jours de distribution et qui ont transporté toutes ces lourdes boîtes. Un merci spécial à la Municipalité rurale de Ste-Anne et à la Ville de Ste-Anne pour leur soutien continu. À toutes et tous, votre aide et vos contributions sont très importantes.

Le conseil d'administration de l'Accueil Kateri vous souhaite une merveilleuse nouvelle année 2025 !